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Dagsorden jf. lovenes § 9.3 

 
 

1. Valg af dirigent.   

2. Bestyrelsens formand og formændene for de nedsatte udvalg aflægger beretning.   

3. Det reviderede regnskab forelægges til godkendelse og orientering om budgettet for det 

    igangværende regnskabsår.   

4. Behandling af indkomne forslag til regionens love.  

5. Valg  

a. I ulige årstal vælges:  

 ▪ Bestyrelsens formand og økonomiansvarlig  

 ▪ Formand for:  

  • Talentudvalget, jf. punkt 14.3.1  

  • Ungeudvalget, jf. punkt 14.3.6  

• Børneudvalget, jf. punkt 14.3.4  

• Evt. ad hoc-udvalg  

b. I lige årstal vælges:  

 ▪ Næstformand (kan samtidig være udvalgsformand)  

 ▪ Formand for: 

   • Dommerudvalget, jf. punkt 14.3.2   

 • Uddannelsesudvalget, jf. punkt 14.3.3  

 • Turneringsudvalget for øvrige rækker, jf. punkt 14.3.5  

 • Evt. ad hoc-udvalg  

6. Valg af nyt bestyrelsesmedlem eller udvalgsmedlem, hvis der foreligger forfald som defineret i punkt 

11.3.4 og 15.4 i regionens love.  

7. Valg af revisor, jf. punkt 17.2.  

8. Eventuelt.   

  
  



 

 Member of: DIF – EHF – IHF 4 af 27 

Formandens beretning  
 
DanskHåndbold – en sport i fremgang 

DanskHåndbold står stærkere end nogensinde før. Vores sport er i absolut topform – både 
bredde og elite blomstrer, og vi oplever en markant medlemsvækst på tværs af alle 
aldersgrupper. Vores landshold har igen leveret imponerende resultater, og de danske farver 
har prydet medaljeskamlerne ved både EM, VM og OL. Det gælder ikke kun vores A-landshold, 
men også vores ungdomslandshold, der kontinuerligt viser, at fremtiden for dansk håndbold 
er lys. 

Samtidig har vores Beachlandshold markeret sig stærkt på den internationale scene, hvor 
både herrer og damer har vist, at dansk Beach Handball er med helt i toppen. Deres 
præstationer understreger den brede udvikling af håndboldsporten i Danmark og bidrager til 
at styrke vores position som en af verdens førende håndboldnationer. 

Bag denne succes ligger et tæt samarbejde mellem bredde og elite. En stærk og 
velfungerende bredde skaber fødekæden op mod eliten, mens eliten til gengæld inspirerer og 
motiverer børn og unge til at tage del i håndboldfællesskabet. DanskHåndbolds værdier om 
fællesskab og udvikling ses tydeligt i den stigende tilslutning til sporten, og der er skabt en 
enorm sammenhængskraft i håndbold-Danmark. 

Vores sport formår at samle tusindvis af mennesker – både på og uden for banen. Senest 
oplevede vi en sand folkefest i Boxen, hvor der var rift om pladserne, når vores landshold 
spillede. Vi har en verdensklasse Fan Zone og en stolt tradition for at skabe uforglemmelige 
håndboldoplevelser. Og vi har flere store begivenheder at se frem til i de kommende år. 

DanskHåndbold Nord – en stærk region i vækst 

Den beslutning, der blev taget den 4. februar 2023 på DHF's ekstraordinære 
repræsentantskabsmøde – nemlig at nedlægge de tre forbund, HRØ, FHF og JHF, for at skabe 
fire nye regioner – har nu haft sit første hele leveår. Med denne omstrukturering fulgte nye 
arbejdsgange, samarbejder og et styrket fokus på at udvikle håndbolden i hele landet. 

Her i DanskHåndbold Nord kan vi tydeligt mærke den nationale fremgang. Medlemsantallet er 
stigende, og flere hold end nogensinde deltager i turneringer. I oktober 2024 havde vi 1.424 
registrerede hold, og ved årsskiftet var tallet steget til 1.533. Denne udvikling er et resultat af 
det enorme arbejde, der udføres i vores klubber, af trænere, spillere, frivillige og alle andre, der 
hver dag brænder for håndbolden. 
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Vores organisation og administration 

For at understøtte denne positive udvikling har vi en stærk organisation i DanskHåndbold 
Nord. Vores bestyrelse, udvalg og administration arbejder tæt sammen for at skabe de bedst 
mulige rammer for vores klubber. 

DanskHåndbold Nord bestyrelse: 

• Formand: Peter Jensen (Hjallerup) 

• Næstformand & Beach: Mogens Bay (Fjerritslev) 

• Økonomi: Allan Enevoldsen (Randers) 

• Fmd. Børneudvalg: Lars Ole Skjønning (Aars) 

• Fmd. Ungeudvalg: Anja Thomadsen (Støvring) 

• Fmd. Talentudvalg: Michael Abildgaard (Aabybro) 

• Fmd. Turneringsudvalg: Morten Eliasen (Støvring) 

• Fmd. Dommerudvalg: Peter Schumacher (Glesborg) 

• Fmd. Uddannelsesudvalg: Simon Saugstrup (Aalborg) 
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Administration: 

• Regionschef: Jørn Thomsen 

• Turnering, Talent og Unge: Edvard Meyenburg Buus 

• Turnering, Talent og Unge: Lisbeth Winther Sadolin 

• Uddannelse, Dommere og Web: Marc Holm Munk Sønderriis 

• Dommere og Børn: Jannie Stougård Hunniche 

• Dommere, Beach og Børn: Emma Steffin 

• Foreningskonsulent: Jens Ulnits 

• Foreningskonsulent: Henrik Elkjær 

• Foreningskonsulent: Andreas Kronborg 

Vores administration arbejder hårdt for at understøtte klubberne og sikre, at alle har adgang til 
den nødvendige hjælp og vejledning. Efter sæsonafslutningen sidste sommer blev der 
foretaget ændringer i vores kontorfaciliteter, hvor personalet flyttede til nye, tidssvarende 
lokaler i samme kontorhus i Hobro. De nye faciliteter giver os optimale rammer for en effektiv 
arbejdsdag med moderne IT- og mødefaciliteter til bestyrelsen og fagudvalgene samt fleksible 
arbejdspladser til konsulenter og besøgende kollegaer fra DanskHåndbold. Flytningen har 
forbedret vores muligheder for samarbejde og sikrer, at vi fortsat kan yde den bedste service 
til klubberne. 

DanskHåndbold Nords økonomi 

Økonomien har været en udfordring i opstarten af DanskHåndbold Nord. På sidste års 
repræsentantskabsmøde blev vi mødt med velberettiget kritik af niveauet for 
holdtilmeldingsgebyrer og andre omkostninger. Flere klubber har oplevet, at det er blevet 
dyrere at drive håndboldklub i forhold til det tidligere setup. 

Baggrunden for disse udfordringer er, at vores region blev skabt ved en sammenlægning af tre 
kredse samt dele af JHF. Det betød, at vi skulle samle fire forskellige økonomiske modeller til 
én fælles struktur, hvilket har været en omfattende proces. 

På baggrund af input fra sidste års møde har vi afholdt klubmøder, hvor den økonomiske 
situation er blevet gennemgået. Ét af de gennemgående ønsker fra klubberne har været 
gennemsigtighed og stabilitet i økonomien. Transparens er ikke et problem, men vi har været 
udfordrede i forhold til at fastsætte det rette niveau for regionsdriften. 
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Vi har nu været i træningslejr i 1½ år og kan præsentere et realistisk og gennemsigtigt budget 
for 2025 med et fornuftigt omkostningsniveau. Vi skal ikke akkumulere overskud – vi skal gå i 
nul med et lille plus. 

Den medlemsfremgang, vi oplever, har dog en direkte positiv effekt på økonomien, hvilket i sig 
selv er en luksusudfordring. Øgede medlemstal medfører en øget omsætning, men det gør det 
også vanskeligt at garantere helt stabile omkostninger fra sæson til sæson. Vores mål er 
fortsat at sikre en bæredygtig økonomi, der understøtter håndboldens udvikling i regionen. 

Egenkapital 

Allan vil senere give en mere detaljeret gennemgang af økonomien, men jeg kan løfte sløret 
for, at vi har en solid egenkapital. Det er ikke hensigten at akkumulere midler – vi vil hellere 
investere i klubberne og aktiviteter i regionen. Vi vil naturligvis have en passende reserve, men 
vi ønsker også at kanalisere midlerne tilbage til håndboldmiljøet. 

Derfor vil vi i det kommende år indkalde til dialogmøder med klubberne for at diskutere, 
hvordan vi bedst anvender disse midler til gavn for håndbolden i DanskHåndbold Nord. 

Den nye struktur og fremtiden for DanskHåndbold Nord 

Vi har nu været i den nye regionale struktur i godt to år, og implementeringen er godt på vej. 
De seks fagudvalg er i fuld gang med at forme deres arbejdsområder, og vi begynder at se de 
positive resultater af den nye organisering. 

I de seneste to år har en politisk valgt repræsentant i DanskHåndbolds bestyrelse haft 
ansvaret for ledelsen af strukturprocessen sammen med styregruppen. Når vi når 
DanskHåndbolds repræsentantskabsmøde i juni, vil det blive indstillet, at styregruppen 
lukkes ned. Dog vil den politisk valgte person fortsætte med at arbejde på udvalgte 
fokuspunkter og målepunkter (KPI’er) for at sikre, at processen fortsætter med at udvikle sig i 
den ønskede retning. 

Vi er kommet langt i strukturprocessen, men der er stadig områder, der kræver yderligere 
arbejde. Derfor foreslås det, at den politisk valgte implementeringsansvarlige fortsætter med 
fokus på disse områder i mindst et år mere. 

Fremadrettet vil vi fortsat arbejde for at optimere de regionale processer og sikre, at vores 
klubber oplever en velfungerende, tilgængelig og gennemsigtig organisation. 

Temperaturmåling 

I forbindelse med implementeringen af den nye struktur har DanskHåndbold gennemført en 
temperaturmåling for at få en status på, hvordan den opleves af administration, politikere og 
foreninger. Målingen viser generelt positive tendenser i DanskHåndbold Nord, hvor vi på de 
fleste områder ligger over landsgennemsnittet. Der er særligt høje scorer på samarbejdet 
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mellem administration og politikere samt på hurtigere beslutningsveje og faglig understøttelse 
af det politiske arbejde. 

Dog peger undersøgelsen også på områder, hvor vi fortsat kan styrke vores indsats – herunder 
hvordan vi bedst understøtter foreningsledere i deres arbejde med at fastholde og rekruttere 
medlemmer og frivillige. 

Temperaturmålingen er første skridt i en længere evaluering, og vi ser frem til den endelige 
måling i 2025, som vil give et endnu tydeligere billede af udviklingen. 

Tak for indsatsen – sammen løfter vi håndbolden 

Det er fællesskabet og det store arbejde, der hver dag lægges i klubberne, der gør håndbolden 
til den sport, vi kender og elsker. Uden de mange frivillige trænere, ledere, spillere, dommere 
og forældre ville vi ikke opleve den positive udvikling, vi ser i dag. 

En stor tak skal lyde til vores medarbejdere i administrationen, der dagligt arbejder for at 
understøtte og styrke håndbolden i regionen. Tak til bestyrelsen og udvalgene for deres 
engagement og dedikation til at udvikle sporten. Og ikke mindst – en kæmpe tak til klubberne, 
der hver dag skaber fantastiske håndboldoplevelser for børn, unge og voksne. 

Vi ser frem til endnu et stærkt år for DanskHåndbold Nord, hvor vi sammen fortsætter med at 
udvikle vores sport og skabe de bedste rammer for alle håndboldelskere i regionen. 

Peter Jensen 
Formand, DanskHåndbold Nord 
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Børneudvalgets beretning 

 
Her i Børnehøjde kan vi se tilbage på endnu et fantastisk håndboldår – og sikke et år, det har 
været! Det er med stor glæde og stolthed, at jeg som formand for børneudvalget i 
DanskHåndbold Nord kan se tilbage på et år fyldt med fællesskab, udvikling, fremgang og en 
masse rigtig sjov håndbold for vores børn. 

Når vi i udvalget tager rundt i regionen og besøger hallerne, bliver vi gang på gang bekræftet i, 
at børnehåndbolden lever i bedste velgående – og ikke bare lever, men blomstrer! 

Trille og Trolle håndbold 

For børnene i alderen 2-5 år har vi i år for første gang rullet Trille Trolle Events ud – og sikke en 
oplevelse det har været! 

Børnene har kastet sig ud i Skovsumpen, Tælletrold, Sneboldkamp og Isvaffelstafet, og jeg 
kunne blive ved – alt sammen bygget op omkring vores Trille og Trolle aktivitetskort, hvor vi har 
tilføjet små historier, der gør legen endnu sjovere. For leg er præcis dét, det hele handler om – 
vi leger nemlig "Vi spiller håndbold"! 

Og hvad er så prikken over i’et? Jo, selvfølgelig, at vi til sidst tæller: 1, 2, 3...12 – der kom en 
trold! – og så kommer Trille og Trolle ind og overrækker medaljer og diplomer til børnene. Det 
hele afsluttes med saft, frugt og kage – for sådan en dag kræver selvfølgelig en festlig 
afslutning. 

Er det en succes? JA! Det synes vi, og vi har kun fået positive tilbagemeldinger fra de klubber, 
der har været med. Men vi vil gerne have endnu flere med næste år! 

Vi ved dog, at det kræver en lille kulturændring hos både forældre og trænere. Mange synes 
måske, det er langt at køre 35-50 km for en håndboldaktivitet, men mon ikke børnene synes, 
at en dag i hallen med Trille og Trolle er sjovere end en tur i storcentret? 

Børnehåndbolden 

For vores U6, U7 og U8-spillere har vi i denne sæson afholdt omkring 50 børnestævner fordelt 
over hele regionen – og med mere end 1.100 hold tilmeldt kan vi roligt sige, at 
børnehåndbolden har det godt! 

Vi har i år introduceret diplomer med klistermærker i form af bolde, som børnene samler på 
for hvert stævne, de deltager i. Det er selvfølgelig helt frivilligt for trænerne, om de vil bruge 
dem, men vi har oplevet stor opbakning, så en stor tak til alle de klubber og trænere, der har 
taget idéen til sig. 

Men det er ikke kun i vores udvalg, der tænkes i nye baner – klubberne har virkelig vist 
kreativitet i år! 
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• Nogle har lavet indløb med musik og speaker. 

• Andre har afholdt Halloween-stævne, hvor børnene måtte spille i udklædning i en 
(u)hyggeligt pyntet hal! 

• I pauserne har der været monsterdans, kageboder og sjove aktiviteter. 

Disse fantastiske initiativer gør, at stævnerne bliver til meget mere end bare håndbold – de 
bliver en oplevelse! Det er jer klubber og jer frivillige, der gør dette muligt, og det skal I have en 
kæmpe tak for! 

U9-U13 – nye initiativer og flere hold 

I samarbejde med Unge- og Turneringsudvalget har vi i år prøvet noget helt nyt – U13 
Natstævne! 

Forestil jer en flok forventningsfulde børn, der møder op kl. 20 om aftenen, klar til en hel nat 
med håndbold. De spiller kampe til kl. 07 næste morgen, men det er ikke kun håndbold – der 
var også midnatsbesøg i svømmehallen og fælles hygge, så spillerne både fik sved på panden 
og tid til at lære hinanden bedre at kende. 

Vi ser allerede nu på muligheden for at gentage succesen, for vi skal tænke nyt og anderledes, 
hvis vi vil fastholde de unge spillere. 

Og apropos fastholdelse – vi har set en stor fremgang i antallet af tilmeldte hold i år! 
Men vi må ikke tro, at arbejdet stopper her. Nu skal vi lægge kræfter i at fastholde børnene i 
sporten, og det kræver, at vi alle tænker i nye løsninger: 

   Skal vi sende flere trænere på kursus, så de kan blive endnu bedre? 

   Skal vi skabe flere sociale arrangementer før og efter håndbolden? 

   Skal vi give børnene en oplevelse, der rækker ud over selve træningen? 

Forældre og børn forventer en helhedsoplevelse i dag – og vi konkurrerer ikke længere kun 
med Bamse og Kyllingen i fjernsynet. I dag er børnene omgivet af utallige fritidstilbud, sociale 
medier og streamingtjenester, der kæmper om deres opmærksomhed. Derfor skal vi sikre, at 
håndbold fortsat er det sjoveste valg! 

Tak for indsatsen! 

Til sidst skal der lyde en stor tak til alle de frivillige i klubberne – uden jer var alt dette ikke 
muligt! 

Også en kæmpe tak til mit udvalg, der uge efter uge er ude til stævner og events, uddeler 
diplomer, agerer instruktører til Trille Trolle Events og er aktive i vores møder. Jeres indsats gør 
en kæmpe forskel! 

Og selvfølgelig tak til vores konsulenter og kontormedarbejdere – med jer lykkes vi altid! 
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Vi glæder os til endnu et fantastisk år med børnehåndbold – lad os sammen fortsætte 
arbejdet for, at børnene får verdens bedste start på håndboldlivet! 

 
Lars Ole Vandrup Skjønning 
Formand for Børneudvalget, DanskHåndbold Nord   
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Ungeudvalgets beretning 

 
Det har både nationalt og regionalt været et fantastisk år for DanskHåndbold, og det skyldes 
ikke mindst den kæmpe indsats, der ydes ude i klubberne. Uanset om det er landsholdenes 
succes eller det store arbejde, der dagligt bliver lagt i foreningerne, kan vi se en positiv 
afsmitning på antallet af hold og medlemmer i vores region. 

I DanskHåndbold Nord kan vi igen i denne sæson mønstre fremgang, både i antal hold og 
antal medlemmer, hos børn, unge og voksne. 

Sammenlignet med sidste år har vi oplevet en positiv udvikling i antallet af hold. I sæson 
2023/2024 så vi en fremgang på 102 hold fra oktober til december, og den samme tendens har 
vi set i denne sæson, hvor vi i oktober 2024 havde 1.424 hold, og ved årsskiftet var antallet 
steget til 1.533. 

Denne stabile vækst vidner om den stærke indsats, der ydes i klubberne og af alle involverede 
i DanskHåndbold Nord. 

I sidste års beretning skrev jeg, at det nationale ungeudvalg havde haft lidt svært ved at finde 
fodfæste i den nye struktur, og at det havde smittet af på det regionale arbejde i ungeudvalget. 
Vi er alle begejstrede for den nye struktur, men det var i starten ikke klart defineret, hvad 
underudvalgenes ansvarsopgaver og -områder var. I løbet af det sidste år er det heldigvis 
blevet tydeligere, og vi føler ikke længere, at vi famler i blinde. 

Det første år i ungeudvalget var primært præget af politiske diskussioner og input til 
DanskHåndbolds bestyrelse om emner, der omhandler ungdom. I løbet af det sidste år har vi 
afprøvet diverse initiativer, tiltag og aktiviteter, og her har den nye struktur været med til, at der 
er væsentlig kortere vej fra idé til handling. 

Samarbejde på tværs af udvalg 

En del af ungeudvalgets aktiviteter foregår i samarbejde med andre udvalg. Blandt andet: 

• Beach-ad hoc-udvalget: Ungeudvalget har to repræsentanter i beach-ad hoc-
udvalget. Her arbejdes der på tværs af flere af de stående udvalg for at skabe stævner 
og dermed gode og anderledes oplevelser for børn, unge og voksne i sommerhalvåret. 

• U23-stævner: Der har indtil nu været forsøgt afviklet to U23-stævner i samarbejde 
med turneringsudvalget. Stævnerne er for seks årgange og er med til at lette 
overgangen fra ungdomshåndbold til seniorhåndbold. Der er planlagt endnu et stævne 
i Dronninglundhallerne fredag den 4. april om aftenen, hvor vi håber på stor opbakning. 

• U13 Natstævne: Der har været afholdt U13-natstævne i Bjerringbro Idræts- og 
Kulturcenter natten mellem fredag den 28. februar og lørdag den 1. marts. Udover 
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håndbold hele natten var der adgang til svømmehal, hygge og sjov på tværs. Stævnet 
blev afholdt i samarbejde med børneudvalget og turneringsudvalget. 

• U15 Natstævne & Ungenetværksmøde: Derudover har vi arrangeret og afviklet et 
natstævne for U15-hold i Hobro Idrætscenter natten mellem den 8. og 9. november 
samt inviteret til et ungenetværksmøde i Rosendal Idrætsforum. Her var temaet "unges 
inddragelse i foreningerne", og datoen for næste møde er allerede fastlagt: Sæt kryds i 
kalenderen mandag den 19. maj. 

Fornyelse og rekruttering af medlemmer 

Det kan betale sig at være nytænkende. Er der for eksempel nye målgrupper, man kan starte 
håndbold for? Kan træningen arrangeres på andre måder? Nogle klubber har allerede fundet 
svarene på disse spørgsmål, og det har givet nye medlemmer – og for nogle endda i stor stil. 

Mit råd er at søge inspiration hos andre klubber og vores konsulenter i DanskHåndbold Nord. 
Hvis man har fået en god idé, opfordrer jeg til at dele den, så andre også kan få glæde af den. 
Flere håndboldspillere i klubberne gavner os alle. Vi skal ikke hvile på laurbærrene, men i 
stedet fortsætte det store arbejde med at fastholde medlemmer og samtidig lægge energi i at 
rekruttere nye spillere til verdens bedste sport. 

Ungeudvalget er allerede godt i gang med at tænke nyt og planlægge aktiviteter for den 
kommende sæson, men vi er altid modtagelige for gode idéer og forslag. Tøv ikke med at 
kontakte os, hvis vi kan samarbejde om at afprøve nye tiltag. 

Nationale tiltag – "Kamptilbud" 

På nationalt plan er projekt "Kamptilbud" blevet igangsat, og det er noget, I fremadrettet vil 
komme til at høre meget mere om. 

Projektet har til formål at udvikle og modernisere DanskHåndbolds kamptilbud, så det bedre 
matcher spillernes behov og ønsker. Der arbejdes med nye spilformer, fleksible 
turneringsstrukturer og bedre organisering af kampe, så flere får lyst og mulighed for at spille 
håndbold. 

DanskHåndbold vil løbende teste nye koncepter i samarbejde med klubber og udvalg for at 
sikre, at kamptilbuddene udvikler sig i takt med ændringer i samfundet og spillernes livsstil. 
Fokus er på at skabe en endnu bedre kampoplevelse, både sportsligt og organisatorisk, 
samtidig med at økonomien bag kamptilbuddene forbliver bæredygtig. 

Klubberne vil blive involveret i processen gennem pilotprojekter, dialogmøder og feedback fra 
spillere og trænere. Formålet er at sikre, at fremtidens kamptilbud fortsat gør håndbold til en 
attraktiv og tilgængelig sport for alle. 
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Lad os sammen arbejde for at holde skruen lige i vandet og skabe de bedste rammer for 
medlemmerne – både børn, unge og voksne. 

Anja Thomadsen 
Formand for Ungeudvalget, DanskHåndbold Nord   
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Turneringsudvalgets beretning 

 
Endnu et år er gået, hvor den nye struktur for alvor er blevet implementeret. Vi har vænnet os 
til at tale om regionen i stedet for kredsen, og vi har arbejdet målrettet med at tilpasse og 
optimere turneringen. 

Selvom turneringen overordnet set har bevaret sin form, har der alligevel været enkelte 
væsentlige ændringer, som vi i Turneringsudvalget har måttet tage stilling til og træffe 
beslutninger om. 

Sommerturnering blev en realitet 

Det har ikke tidligere været fast praksis at udbyde en sommerturnering i de tre tidligere kredse. 
Men efter flere forespørgsler fra foreningerne tog vi hurtigt initiativ til at udbyde en samlet 
sommerturnering i hele regionen. Initiativet blev taget godt imod, og i alt 136 hold deltog i 
turneringen, hvilket understreger behovet for denne type kamptilbud. 

Nyt format i 3. division 

Den største forandring i år har uden tvivl været overgangen fra en ligeud-turnering i 3. division 
for både kvinder og herrer til en ny turneringsstruktur med ombrydning til jul. Dette har 
resulteret i flere puljer med færre hold i hver. 

For holdene har det betydet, at der nu er mulighed for nedrykning til jul, men samtidig er der 
også en gulerod for de bedste hold i Danmarksserien, hvor puljevinderne kan rykke op i 3. 
division ved årsskiftet.  

Pokalkampe og Final4 for ungdom 

For vores ungdomshold har pokalkampe været et spændende supplement til den almindelige 
turnering. I marts 2024 blev der afholdt Final4 i både U13- og U15-rækkerne, og vi vil gerne 
give stor ros til de foreninger, der stod for afviklingen. Flere steder blev kampene krydret med 
både speaker og musik, hvilket skabte en rigtig god ramme for stævnet. 

Online møder med foreningerne 

I løbet af året har vi afholdt fire online møder, hvor alle foreninger har været inviteret til at 
deltage – to møder som afslutning på sæsonen og to opstartsmøder for den nye sæson. 
Desværre har vi oplevet begrænset tilslutning til disse møder. 

Vi vil derfor gerne opfordre jer foreninger til at prioritere disse møder, da de giver en oplagt 
mulighed for at stille spørgsmål og komme med input til turneringen. Der deltager også 
medarbejdere fra administrationen, som kan svare på praktiske spørgsmål. 
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Størst medlemsfremgang i DanskHåndbold Nord 

Vi kan med stor glæde konstatere, at vi – takket være jer foreninger og jeres fantastiske 
frivillige – har vendt udviklingen med faldende holdtilmeldinger. 

Region Nord er i øjeblikket den region i DanskHåndbold med den største fremgang i antallet af 
hold, både i efteråret 2024 og ifølge de nyeste tal for foråret 2025. Fra oktober til december 
2024 har vi oplevet en vækst på 109 hold, hvor antallet af registrerede hold steg fra 1.424 til 
1.533. Dette er et stærkt vidnesbyrd om den imponerende indsats, der dagligt lægges i 
klubberne og blandt alle aktører i regionen.

 

Udvalgets sammensætning 

Turneringsudvalget har i det forgangne år bestået af: 

• Søren Riis Jensen 

• Jakob Damgaard Andersen 

• Jesper Pallisgaard 

• Jens Peter Hougaard 

• Kim Christensen 

• Morten Eliasen (formand) 

 

Afsluttende bemærkninger 

Jeg vil gerne takke alle foreninger, mine kollegaer i Turneringsudvalget, DanskHåndbolds 
Turneringsudvalg, bestyrelsen i Region Nord samt medarbejderne i administrationen, der hver 
dag yder en kæmpe indsats og altid står klar med hjælp, når behovet opstår. 

Morten Eliasen 
Formand for Tuneringsudvalget, DanskHåndbold Nord   
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Dommerudvalgets beretning 

 
Dommerudvalgsformandens beretning 
Så er vi klar til at fortælle om, hvordan det er gået siden sidst. Vi har fået to nye medarbejdere 
på kontoret, som blev kørt ind hen over sommeren, samtidig med at vi etablerede et nyt 
dommerudvalg. Derudover afsluttede vi sidste sæson og forberedte os på Beach Handball. 

For at fuldende det hele prøvede vi at afholde tre OB-møder for vores dommere før 
sommerferien, hvilket viste sig at være en succes for både dommere, klubber og stævner i 
opstarten. Vi havde cirka 50 % af vores aktive dommere igennem, hvilket var positivt i forhold 
til vores foreninger og stævner. Det betød, at disse dommere allerede inden sommerferien 
havde gennemført OB-mødet, klaret deres løbetest og dermed var klar til at dømme fra starten 
af den nye sæson. 

Initiativer og udvikling 

Vi arbejder konstant på forbedringer til gavn for vores kunder. I år har vi haft fokus på at 
optimere vores udviklingsområde, så vores dommere kan blive bedre i de højeste rækker. Som 
en del af denne indsats har vi gennemført et forsøg med "Udvikler - udvikler", hvor de, der 
observerer dommerne, også selv blev evalueret. Dette er et led i vores overordnede strategi 
om løbende at forbedre vores produkt over for både foreningerne, udviklerne og dommerne. 

Vi har haft stor fokus på de nye dommere og at få dem igennem vejlederforløbet. Det har 
kunnet lade sig gøre med hjælp fra vores udviklere. I år er der blevet uddannet 200 nye 
dommere, hvoraf 73 har været aktive i 2024. 

Vi har også oprettet en pigegruppe, hvor tanken er, at deltagerne kan støtte hinanden, sparre, 
udveksle idéer og drøfte problemstillinger ved at være kvinde i en mandsdomineret verden. 
Der har allerede været nogle møder, og en samling er på vej, hvilket vi er meget spændte på. Vi 
har i øjeblikket 54 kvinde-/pigedommere og håber at tiltrække endnu flere i fremtiden. 

Derudover har en gruppe unge dommere ønsket at etablere en ungdomsgruppe, hvilket vi har 
bakket op om. Vi har opfordret dem til at komme med forslag til, hvordan gruppen skal fungere 
– om den skal være social, have en aldersgrænse for deltagelse osv. Det er fantastisk at se 
engagementet og de nye idéer 

I DanskHåndbold Nord har vi fået en bredde-dommeransvarlig, som dommerudvalget kan 
søge hjælp hos i det daglige – både i forhold til regler og generelle spørgsmål. Denne person 
arbejder også på tværs af regionerne for at sikre bedre sammenhæng og ensartede 
retningslinjer. Vi er kommet rigtig langt med dette arbejde i år.  
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Påsætning og IT-optimering 

Påsætningen af dommere er blevet ændret, så én person nu håndterer påsætningen af D3- og 
G0-kampe i hele regionen. Denne centraliserede tilgang har resulteret i en mere afbalanceret 
fordeling af kampe, da den påsætningsansvarlige løbende benytter systemet til at få et 
overblik over, hvor mange kampe den enkelte dommer i vores øverste gruppering får tildelt. 
Det skal understreges, at antallet af påsætninger pr. dommer ikke kan sammenlignes direkte, 
da faktorer som geografi, tilgængelighed, individuelt fravær og makkerfravær alle påvirker 
fordelingen. 

Et område, vi stadig arbejder på, er at optimere computersystemet, så dommere ikke kommer 
i de samme haller for ofte. Særligt før jul har vi oplevet udfordringer, men vi bevæger os i den 
rigtige retning sammenlignet med sidste år.  

Uddannelse og talentudvikling 

I det første år fokuserede vi på at uddanne dommere, men i år har vi også afholdt 
udviklingskurser og Grundmodul 2, hvor 30 dommere har deltaget. Derudover har vi afholdt 14 
dommerkurser for nye dommere. Vi opfordrer fortsat klubber til at kontakte kontoret, hvis de 
ønsker at arrangere et dommerkursus – med den medlemsvækst, vi oplever, får vi brug for 
endnu flere dommere i fremtiden. 

Kortbane-dommerkonceptet er blevet implementeret, hvor klubber kan uddanne spillere og 
forældre til at dømme kortbanekampe. På nuværende tidspunkt benytter 11 foreninger sig af 
døm selv-ordningen. Hvis en klub har en erfaren dommer, der ønsker at støtte kortbane-
dommere, opfordrer vi til at tage kontakt for at sikre den bedst mulige opstart og udvikling af 
dommerne. 

Vi har også arbejdet med udviklingen af dommere. Den model, vi brugte sidste år, fungerede 
ikke optimalt, så vi gik i dialog med de lokale dommerklubber. Dette resulterede i en ny 
struktur, hvor vi har ansvarlige for D3 og G0 samt for G1 til G4. Vi har også oprettet et 
underudvalg, inddelt i tre områder, så vi kommer tættere på dommerne. Vi er nu omkring 95 % 
i mål med denne opgave, og jeg vil gerne give stor ros til Johny, Klaus og kontoret for deres 
indsats. 

Dommerklubber og sociale initiativer 

Vi er heldige at have meget aktive dommerklubber i regionen, som hver dag arbejder for at 
gøre det attraktivt at være dommer. De arrangerer alt fra dommertøj og bowlingture til faglige 
møder og sociale aktiviteter. Hvis I møder nogen fra dommerklubberne, så husk at give dem et 
skulderklap – de gør et fantastisk arbejde!  

Dommerklubberne deltager også i møder med dommerudvalget og hjælper med at planlægge 
OB-møder i regionen samt afvikle løbetests.  
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Talentgruppen 

Vi har haft succes med at få dommere videre til Styregruppe Danmark (2. division), hvilket er 
en stor milepæl.  

Dette har samtidig åbnet op for nye talentdommere, som vi håber at kunne skubbe i samme 
retning, så vi kan få flere dygtige dommere fra nord i toppen af dansk håndbold.  

Tak til alle involverede 

Til sidst vil jeg gerne takke hele bestyrelsen i Dansk Håndbold Nord samt dem, der sidder i det 
nationale dommerudvalg. En særlig tak til dommerudvalget for deres store indsats – I gør et 
fantastisk arbejde. Og sidst, men ikke mindst, en kæmpe tak til kontoret for jeres store indsats 
til gavn for vores sport! 

 
Peter Schumacher 
Formand for Dommerudvalget, DanskHåndbold Nord   
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Uddannelsesudvalgets beretning 

 
I 2024 har vi fortsat haft fokus på at udbyde Børnetræneruddannelsen (BTU) og 
Træneruddannelsen (TRU). I løbet af året har vi afholdt 26 BTU-moduler med i alt 391 
deltagere og 9 TRU-moduler med i alt 70 deltagere, fordelt på cirka 20 forskellige lokationer i 
DanskHåndbold Nord. 

Efter forrige sæson, hvor vi ikke lykkedes med at afholde alle TRU-moduler, kan vi i 2024 
glæde os over, at vi har gennemført alle planlagte moduler for både BTU og TRU. Dette er en 
succes, som vi vil arbejde for at gentage i 2025. 

Samtidig med, at vi har afholdt alle planlagte kurser, har vi set en flot tilslutning til 
uddannelserne, hvilket vidner om den store interesse for at udvikle trænerkompetencer i 
regionen. 

I 2025 vil der fortsat være stort fokus på BTU og TRU: 

• Børnetræneruddannelsen er et stærkt fundament for den gode børnetræning. 
Uddannelsen består af syv moduler, hvoraf grundmodulet kombinerer e-læring med 
fysisk fremmøde. De seks overbygningsmoduler afvikles også ved fysisk fremmøde og 
kan tages i vilkårlig rækkefølge. 

• Træneruddannelsen henvender sig primært til ungdomstrænere, der arbejder med 
U13-U19-årgangene. Uddannelsen er opdelt i syv moduler – fire lange (7 timer) og tre 
korte (4 timer). 

Som supplement til BTU og TRU har vi igen i år udbudt inspirationskurser, blandt andet i 
samarbejde med Aalborg Håndbold. Vi håber på at fortsætte dette samarbejde og samtidig 
udbyde flere spændende inspirationskurser i det kommende år. 

Den store tilslutning til træneruddannelserne er ikke kun noget, vi ser i DanskHåndbold Nord – 
det er en national tendens, som vi er stolte over at være en del af. På landsplan taler vi om, at 
de trænerfaglige uddannelser står et rigtig godt sted efter 2024. 

I takt med dette øgede fokus på træneruddannelse er der også kommet større fokus på data i 
forbindelse med kurserne. Dette har givet et bedre overblik over kursustilmeldinger, geografisk 
placering og generel interesse for kurserne. 

Instruktørkorps og national centralisering 

En væsentlig del af vores succes med at afholde BTU- og TRU-kurser skyldes vores dygtige 
instruktører. I 2024 er påsætningen af instruktører blevet centraliseret og håndteres nu fra 
DanskHåndbolds hovedkontor i København. Dette betyder, at alle instruktører nu er ansat 
som Trænerudviklere. 



 

 Member of: DIF – EHF – IHF 21 af 27 

I DanskHåndbold Nord er vi meget glade for, at vi har haft mange ansøgere fra regionen, 
hvilket har gjort det muligt at samle et stærkt instruktørkorps, som dækker langt størstedelen 
af vores kurser. Vi vil gerne rette en stor tak til vores Trænerudviklere for deres store indsats. 

Samarbejde og tak til vores aktører 

Desuden vil vi gerne takke regionskontoret for et stærkt samarbejde, særligt Marc Sønderriis 
og vores tre foreningskonsulenter, Jens Ulnits, Henrik Elkjær og Andreas Kronborg. De har 
spillet en central rolle i at koordinere og udvikle uddannelsesaktiviteterne i regionen. 

Har jeres forening et ønske om at afholde et kursus, så står de klar til at hjælpe. 
Kursusoversigten kan som altid findes på vores hjemmeside samt i Håndbold Appen. 

Tak til alle samarbejdspartnere, udvalgsmedlemmer og bestyrelsen for endnu et godt år med 
stærkt samarbejde. 

Afslutning og tak til Flemming Østergaard 

Jeg vil afslutte beretningen med at rette en stor tak til Flemming Østergaard, som sidste år 
trådte tilbage som formand for uddannelsesudvalget. Jeg har nydt samarbejdet gennem 
mange år – helt tilbage fra tiden i Kreds 1 – og jeg ser frem til at bygge videre på det stærke 
fundament, du har skabt for træneruddannelserne i regionen. 

 
Simon Saugstrup 
Formand for Uddannelsesudvalget, DanskHåndbold Nord    
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Talentudvalgets beretning 

 
Dette er den anden beretning fra Talentudvalget (TAU) i Region Nord, og vi kan igen se tilbage 
på et år med solid udvikling og stærke rammer for vores talenttræning. 

Talenttræning i Region Nord 

Talenttræningen i vores region er velfungerende i de fire grupper, vi opererer med. Der er 
generelt stor tilfredshed med, at talenttræningen ikke længere er en udtagelse, men i stedet 
en invitation til at deltage i træninger, hvor spillere passer ind, og hvor der er plads til udvikling. 

Talenttræningen er inddelt i to grupper for både drenge og piger: 

• Drenge: 1. års U15, 2. års U15 og U17 

• Piger: 1. års U15, 2. års U15 og U17 

Hver gruppe har en talentansvarlig, som også er en del af den nationale talenttræning. Dertil 
er tilknyttet: 

• To talenttrænere pr. gruppe 

• En målvogtertræner pr. region 

• 1-2 talentassistenttrænere 

Samarbejdet på tværs af grupperne fungerer rigtig godt, og det er ikke unormalt, at trænere fra 
én gruppe også varetager træninger i en anden gruppe. 

Struktur for talenttræning 

Antallet af træningsgange varierer afhængigt af årgangen: 

• 1. års U15 træner tre gange i løbet af foråret (sidste halvdel af sæsonen) 

• 2. års U15 træner seks gange i løbet af hele sæsonen 

• U17 træner fem gange i løbet af sæsonen 

Træningerne afholdes på syv fastlagte datoer i løbet af sæsonen, hvor der typisk afvikles to 
træningspas pr. dag. 

Træningsplanlægningen varetages af talenttrænerne, mens kontoret står for booking af haller. 

Læs mere om talenttræningen her: https://danskhaandbold.dk/danskhandbold-nord/ (klik 
på Talent). 

 

https://danskhaandbold.dk/danskhandbold-nord/
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Evaluering af den nye struktur 

Vi har i udvalget prioriteret at deltage i udvalgte træninger for at få feedback fra spillere, 
forældre og trænere omkring den nye struktur. Den generelle tilbagemelding er, at der er stor 
tilfredshed med talenttræningen, og at tilgangen med invitation frem for udtagelse fungerer 
godt. 

Tak til samarbejdspartnere 

Jeg vil gerne rette en stor tak til mine medformænd i de andre regioner, samt Carsten 
Grønnemann, Søren Frydendahl Skaastrup og Morten Henriksen for det tætte samarbejde om 
at strømligne talenttræningen i hele Dansk Håndbold. 

Derudover en kæmpe tak til Lisbeth og Edvard på kontoret for deres indsats med at få 
information ud til klubber og spillere samt for deres arbejde med at skaffe haller til 
træningerne. 

En særlig tak til vores talenttrænere og assistenter for deres store engagement i at levere et 
stærkt produkt til vores unge talenter. 

Tak til klubber, trænere og spillere for at tage godt imod den nye form for talentudvikling, og tak 
til bestyrelsen i Region Nord for det gode samarbejde. 

Til allersidst vil jeg takke Jørgen Larsen og Nikolaj Fonseca for deres arbejde i TAU og deres 
bidrag til at udvikle udvalget. Jeg ser frem til, at vi i fremtiden kan få endnu flere spillere fra 
Region Nord repræsenteret i den nationale talenttræning og på de danske landshold. 

 
Michael Abildgaard 
Formand for Talentudvalget, DanskHåndbold Nord  
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Økonomi  
 
 

2023/24 er første regnskabsår i DanskHåndbold Nord, og bestyrelsen anser periodens 
resultat som tilfredsstillende. 

Periodens resultat er et overskud på kr. 718.430. 

I DanskHåndbold Nord er målsætningen, at den årlige drift balancerer. Bestyrelsen i 
DanskHåndbold Nord foreslår derfor, at kr. 670.000 af årets resultat tilbagebetales til 
foreningerne. 

I efteråret 2024 blev der tilbagebetalt ca. 500.000 kr. til foreningerne.  

Det er første periode efter strukturændringen, og det har ikke helt været nemt at skabe den 
balance i driften, som er målet. Bestyrelsen og ledelsen har lært meget i den første periode, 
og vi står væsentlig bedre rustet i dag end ved opstarten. 

Sammenlignes de realiserede tal med de budgetterede for perioden 1/7 2023 - 31/12 2024, er 
der følgende afvigelser: 

    Realiseret  Budget  Forskel  

    t.kr  t.kr  t.kr  

Indtægter         
Tilskud    1.501  952  549  

Kontingenter   224  0  224  

Turneringsgebyrer   19.759  16.930  2.829  

Bøder og flyttegebyrer  413  450  -37  

Kurser    70  30  40  

Bredde aktiviteter   353  498  -145  

Finansering   116  0  116  

Diverse indtægter    28  0  28  

Indtægter i alt   22.464  18.860  3.604  

          
Udgifter          
Talentsamling   335  450  -115  

Kurser    47  30  17  

Breddeaktiviteter    840  655  185  

Dommerudgifter   9.759  7.000  2.759  

Repræsentation    0  10  -10  

Personaleudgifter   7.430  7.610  -180  

Ekstern support   1.502  1.452  50  

Kontorhold   679  362  317  

Lokaleleje   469  472  -3  

Mødevirksomhed   681  845  -164  

Finansering   0  0  0  

Regulering kredse   4  0  4  

Udgifter i alt   21.746  18.886  2.860  

          
Årets resultat   718  -26  744  
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Kommentarer til afvigelser: 

Generelt skal det bemærkes, at der har været et mangelfuldt kendskab til forudsætningerne i 
budgetfasen, hvilket har bevirket, at det har været svært at budgettere på nogle områder. 

Et eksempel er kontingenter, som tidligere blev opkrævet i Jydsk Håndbold Forbund, og som 
efter strukturændringen opkræves i regionerne. 

I turneringsgebyr er der en afvigelse på t.kr. 2.829, og den forøgelse i opkrævningerne 
modsvares af en forøgelse i dommerudgifterne på t.kr. 2.759. Nettoafvigelsen er på t.kr. 70. 

Tilskud afviger med t.kr. 549. I denne post ligger der et tilskud fra DH/DIF til konsulenter. I 
budgettet for perioden 01 07 - 31 12 2023 er det ikke budgetteret med tilskuddet fra DH/DIF. 

Overskuddet i perioden skyldes primært den positive holdtilvækst, som vi har set i regionen, 
samt den indtægt der har været ved overtagelse af behandling af protester fra 
DanskHåndbold, som ikke var budgetteret på forhånd. Begge faktorer har haft en positiv 
indvirkning på både indtægterne og overskuddet for perioden. 

Regionens egenkapital udgør på regnskabsafslutningstidspunktet t.kr. 6.331, svarende til 72 
% af den samlede egenkapital. Ved regionens opstart den 1/7 2023 udgjorde egenkapitalen 
t.kr. 6.312, og den er indskudt af følgende: 

• Kreds 1:  t.kr. 1.373  

• Kreds 2:  t.kr. 1.242  

• Kreds 4:  t.kr. 857  

• Jydsk Håndbold Forbund:  t.kr. 2.840  

DanskHåndbold Nords egenkapital pr. 31/12 2024 udgør t.kr. 7.031, svarende til en soliditet 
på 80,38%. 

DanskHåndbold Nord budgetterer med et overskud for 2025 på t.kr. 33. 

Bestyrelsen indstiller årsrapporten for 01 07 2023 - 31 12 2024 til repræsentantskabets 
godkendelse. 
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Valgliste 

 
Jf. lovenes § 9.3 er følgende funktioner ordinært på valg i 2025: 

Pkt. Hverv Nuværende Bestyrelsens kandidat 

a. Formand for bestyrelsen Peter Jensen Peter Jensen 

 Økonomiansvarlig Allan Enevoldsen Allan Enevoldsen 

 Formand Talentudvalg Michael Lira Abildgaard Kommer senere 

 Formand Ungeudvalg Anja Thomadsen Anja Thomadsen 

 Formand Børneudvalg Lars Ole Vandrup Skjønning Lars Ole Vandrup Skjønning 
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